
Hvorfor ik en mere præcis Lokal Plan? 

Jeg opfordrer Svendborg kommune Ɵl at tage et skridt Ɵlbage og tænke lidt mere langsigtet. Det er min 
overbevisning at vi med en præcis, transparent og langsigtet lokalplan kan skabe mere forudsigelighed for 
borgere og VE-anlægs projekt udviklere i landdistrikterne. Den nuværende model Ɵlgodeset i udpræget grad 
lodsejer Ɵl VE-anlæg. 

Hvorfor ik InspiraƟon fra Tyskland? 

Jeg vil anbefale af alle med mulighed for tager på en inspiraƟonstur via den tyske ”Auto Bahn” Ɵl Hamborg. 
Her møder man utallige solcelleparker og Vindmøller – også flere end man kan se på Google Maps. Det 
giver menig at placere disse store projekter, hvor der allerede er et for støjende infrastruktur med let 
adgang Ɵl el-distribuƟonsneƩet. Der er ca 10km motorvej fra Svendbord Ɵl Kværndrup hvor man kunne 
købe land op. Eksempelvis kunne en plan være at opkøbe 200meter på begge sider i 2030, 300 meter 2040 
og 500 meter i 2050… På den måde vi Svendborg kunne skabe den nødvendige forandring med en høj grad 
af forudsigelighed.  

Hvorfor ik bare flyƩe? 

Som ƟlflyƩer fra København, har vi forsøgt at vælge naturen Ɵl, ved at flyƩe Ɵl Svendborg kommune. Her er 
vidunderligt skønt, sƟlle og vi har bosat os i Sydfyns grønne hjerte. I et bakkede landskab lige ved siden af 
ØhavssƟen. At der kan være udsigt Ɵl en industripark her, er en stor overraskelse. Hvad vil Svendborg være 
kendt for? Og lad os sige at vi flyƩede, hvad er så hvis den nye nabo også vi have en solcellepark? På landet 
vil vi alƟd være i mindretal – derfor vil jeg appellere Ɵl vores fælles retsfølelse og lave en plan sammen som 
vi alle kan se os selv i.  

Hvorfor ik starte et sted? 

Inspireret af den københavnske ”fingerplan” har jeg skitseret et forslag Ɵl en lokalplan Ɵl inspiraƟon:  

Rød zone: i scope for VE-anlæg 

Gul zone: i scope for solceller. Alle flade tage i industriområder 

Grøn zone: i scope for naturgenopretning. Skovrejsning og for på biodiversitet.  



 

 

 


